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Lloc:    Sala de juntes de la FELIB 

Inici:   11.20 h 

Finalització:   12.15 h 

 

Assistents: 

Sr. Joan Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent i president. 

Sr. Miquel Ferrer Viver, batle d’Alcúdia i vicepresident primer. 

Sr. Ramon Orfila Pons, batle des Mercadal i vicepresident segon. 

Sr. Joan Albertí Sastre, batle de Fornalutx i vicepresident tercer. 

Sr. Vicenç Tur Martí, batle de Maó i vocal. 

Sr. Llorenç Carretero Tudurí, batle de Sant Lluís i vocal. 

Sr. Antoni Marí Marí, batle de Sant Joan de Labritja i vocal. 

Sr. Santiago Pizarro Simón, tinent de batle de l’ajuntament d’Eivissa i vocal. 

Sr. Guillem Bernat Ferrer, regidor de l’Ajuntament de Sóller i vocal. 

 

Convidats assistents: 

Hble. Sra. Pilar Costa Serra, Consellera d’Innovació, Interior i Justicia. 

Sr. Sebastià Amengual Coll, Director General d’Interior.  

Sr. Antonio Fiol López, Director de l’Institut de Seguretat Pública de les Illes Balears 

(ISPIB). 

Sr. Miquel Nadal Moyà, Director General d’Administracions Públiques. 

 

Hi actua de secretària la Sra. Joana Alomar Serra. 

 

Excusen l’absència: 

Sr. Josep Sala Torres, batle de Sant Antoni de Portmany i vocal. 

Sr. Mateu Ferrà Bestard, batle de Banyalbufar i vocal. 
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Sr. Miquel Ensenyat Riutort, batle d’Esporles i vocal. 

Sra. Pilar Carbonero Sánchez, batlessa de Ciutadella i vocal. 

Sr. Josep Oliver Rebassa, batle de Sineu i vocal. 

Sr. Francesc Miralles Mascaró, batle d’Algaida i vocal. 

Sra. Sonia Cardona Ferrer, vicepresidenta primera del Consell Insular de 

Formentera. 

Sr. Francesc Morell Bibiloni, batle de Campanet i vocal. 

Sr. Bernat Coll Ramon, batle de Lloseta i vocal. 

Sr. Guillem Ginard Sala, batle de Campos i vocal. 

Sr. Martí Torres Valls, batle de Santa Margalida i vocal. 

Sr. Antoni Pastor Cabrer, batle de Manacor i vocal. 

Sr. José Ramón Bauzà Díaz, batle de Marratxí i vocal. 
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Us informem que el proper divendres dia 20 de novembre a les 11.00 hores, a la 

seu de la Federació, es reunirà amb els membres del Consell Executiu de la FELIB 

la Consellera d'Interior, l'honorable senyora Pilar Costa Serra, el Director General 

d'Administracions Públiques, el senyor Miquel Nadal Moyà i el Sr. Sebastià 

Amengual Coll, Director General d’Interior.  

 

395 

17/11/2009 
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Inici de la sessió 

Pren la paraula el president i agraeix l’assistència a l’honorable senyora Costa, 

Consellera d’Innovació, Interior i Justicia, informant que també ha assolit les 

competències de la direcció general d’administracions públiques. També dóna la 

benvinguda al sentor Nadal. Director General d’Administracions Públques, al senyor 

Amengual , Director General d’Interior i al senyor Fiol, Director de l’Institut de 

Seguretat Pública de les Illes Balears (ISPIB) i comenta que el tema a tractar serà 

el de la policia local, i dóna la paraula a la senyora Pilar Costa. 

 

La senyora Costa aprofita per agrair la invitació del president i dels membres del 

consell executiu de la Federació. Comenta que el Govern de les Illes Balears  no 

comparteix el model de la policia turística actual, malgrat accepta algunes coses 

bones, d’altres es poden millorar. Explica que són conscients que per tal d’arribar a 

un canvi, aquest s’ha d’acordar amb les entitats locals i els sindicats, i explica que 

pel proper any 2010 s’ha acceptat que les accions seran les mateixes que fins a 

l’actualitat, permetent una tranquil·litat a curt termini i encaminar-se cap a una 

proposta oberta de canvi, aconseguint que sia el propi ajuntament el que decideixi 

quina plantilla de policia local vol tenir al seu municipi, malgrat encara no es pot 

assegurar el seu finançament. Dóna la paraula al senyor  Sebastià Amengual, 

Director General d’Interior, per explicar la proposta d’estabilitat laboral dels policies 

locals. 

 

El senyor Amengual explica com s’ha produït el canvi de policies auxiliars a policies 

locals, i quines són les deficiències d’aquest canvi, destacant que actualment una 

mateixa promoció de policia local es pot destinar a policia fitxa, interina policia 

turística o auxiliar de policia turística, provocant un gran malestar i alhora 

incrementant la mobilitat, també degut a la dispersió de convenis entre els 

ajuntaments.  El pla d’estabilitat policial es crea per consolidar les places a cada 

municipi, recalcant que per l’any 2010 es mantendrà el mateix conveni que l’any 

2009, i amb un plantetjament d’anar visitant, dins el primer trimestre 2010, 

ajuntament per ajuntament i analitzar quines són les seves necessitats i intentar 

estabilitzar les plantilles policials, amb un període de quatre anys.  A continuació 
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presenta al senyor Antoni Fiol López, Director de l’Institut de Seguretat Pública de 

les Illes Balears (ISPIB). 

 

Tot seguit el senyor Fiol pren la paraula i comenta que des d’una perspectiva 

tècnica, els 2.500 policies locals de les Illes Balears suposen el cinquanta per cent 

dels cossos de seguretat, i per tant és un tema que s’ha de tractar amb molta 

prudència.  

 

El president informa que el que preocupa a curt termini és l’any 2010 i entén que el 

conveni es prolongarà un any més, i que del 2011 al 2013 es treballarà per millorar 

aquest model  per a policies locals. Comenta que, el seu parer, aquest nou model, 

veient la realitat de les Illes Balears, hauria de tenir algun referent a la policia de 

temporada. 

 

El senyor Albertí informa que tota aquesta problemàtica sorgí quan no hi havia 

personal qualificat i es podien aprofitar de les entitats locals sol·licitant més 

recursos econòmics. Els ajuntaments han de plantejar-se quines són les tasques de 

la policia municipal i quines de la guàrdia civil, aquesta darrera econòmicament 

depenent de l’administració central. 

 

El senyor Carretero exposa que una problemàtica més a tractar són els policies 

locals en segona activitat, que s’han de recol·locar dins l’ajuntament, per lo que 

suposa que no es pot créixer indiscriminadament, i demana una segona visita amb 

la senyora Costa durant el primer trimestre del 2010, alhora que sol·licita que si es 

subvencionada una activitat concreta aquesta no sia una ajuda d’un període 

determinat, que es crea l’hàbit als ciutadans i després l’ajuntament no ho pot 

costejar. També sol·licita que abans  de proporcionar qualsevol millora pel municipi 

es plantegi a l’entitat local,  degut a que moltes vegades aquestes millores poden 

produir més inconvenients que avantatges, i finalment demana si de cara a l’any 

proper es podran renovar els cotxes de policies locals. 

 

Pren la paraula el senyor Ferrer, dóna les gràcies per haver renovat un any més el 

conveni, però informe que ell, en línees generals, no està d’acord amb el que s’ha 
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exposat fins el moment. Comenta que, al seu parer, el sistema actual és bo, 

malgrat la llei sia millorable. Continua explicant que el que ens ha d’importar és la 

realitat social i no les demandes comprensibles dels treballadors, i la realitat de les 

Illes Balears és estacional, i no es poden iniciar tots els plantejaments a partir d’una 

estabilitat laboral. 

 

La senyora Costa exposa que no només és un problema laboral sinó que es tracta 

de seguretat ciutadana.  La conselleria no està d’acord amb aquest sistema actual i 

es vol aconseguir un acord conjunt per millorar aquest servei. 

 

El president recalca que el sistema actual pot esser molt bo pels municipis turístics, 

però que pels municipis petits no turístics aquest sistema no és correcte, perquè 

aquests sempre tenen el mateix nombre de població, i no es pot arribar a la ràtio 

desitjada. Proposa analitzar la situació de tots els ajuntaments i en aquests període 

transitori anar mirant quin és el model més satisfactori pels municipis de les Illes 

Balears, i alhora crear una comissió mixta per treballar aquest tema. Els assistents 

s’assabenten i manifesten la seva conformitat. 

 

El senyor Albertí proposa que totes les modificacions realitzades a la Llei vagin 

encaminades a aconseguir una policia autonòmica. 

 

El president agraeix l’assistència als convidats.  

 

Sense més assumptes per tractar, el president aixeca la sessió, de la qual, com 

a secretària, estenc aquesta acta. 

  

 

Joan Ferrà Martorell      Joana Alomar Serra 

President       Secretària general 


